



# Adviesraad Sociaal Domein Nissewaard

## Notulen online vergadering ASD 3 februari 2021

E-mail: [db@asd-nissewaard.nl](mailto:db@asd-nissewaard.nl)

Website: <https://www.asd-nissewaard.nl>

---

**Aanwezig:** Dini Valkenburg, Gré Wiechmann, Jenny Jhagru, Nico Jaspers, Elly Yanki, Anne Marie Koopman – van Kouwen, Lenie Man in 't Veld, Jacques Mestrom, Peter Reniers, Fiet Praag, Gerard Willems en ambtelijk secretaris Lennard Goudriaan.

**Afwezig zonder kennisgeving:** René Vermeulen.

### 1. Opening vergadering

**Anne Marie** opent de vergadering en verwelkomt Ellen Wennink die de ASD vandaag zal voorlichten over de regiovisie jeugdhulp.

Omdat het niet lukt om de presentatie in beeld te brengen zal deze later door Ellen worden toegestuurd. De presentatie is nog niet definitief klaar dus het kan even duren voordat deze wordt opgestuurd.

### 2. Presentatie regiovisie jeugdhulp

**Ellen** zal de volgende drie thema's behandelen; 1. de landelijke visie, 2. de regiovisie en 3. de lokale visie.

In de landelijke ontwikkeling blijkt uit rapportage dat er een tekort is van ongeveer anderhalf miljard op het terrein van de jeugdhulpverlening. Uit deze rapportage blijkt ook dat wie eenmaal in een jeugdhulptraject zit daar zeer moeilijk uitkomt. Het aantal gebruikers is wel ongeveer gelijk gebleven vanaf 2015. In Nissewaard heeft men geprobeerd beter en goedkoper te gaan werken door zeer assertief te gaan werken en zo vroeg mogelijk aan probleemgevallen hulp te bieden. Dit heeft echter niet geleid tot de verwachte besparingen.

De werkwijze in Nissewaard die gebruik maakt van vroeg signalering door huisartsen heeft er toe geleid dat er minder gebruik hoeft te worden gemaakt van de tweedelijns hulp.

In april zal de raad van Nissewaard deze werkwijze nader bekijken en daar zullen ook nieuwe cijfers worden gepresenteerd. Uit deze cijfers blijkt dat het aantal doorverwijzingen vanaf 2017 is gezakt van 300 naar 200. Ook kan er meer lokaal worden afgehandeld, wat ook kostenbesparend werkt.

**Anne Marie** vraagt of deze vermindering ook het doel was, en of het doel niet hoger had moeten

**Ellen** antwoordt dat het heel moeilijk is geweest om een goede doelstelling te maken omdat goede cijfers tot nu toe ontbraken vanwege de andere werkwijze in het verleden. Dus we zijn nu gaandeweg

de optimale werkwijze en doelen aan het verwezenlijken, en door de nieuwe cijfers krijgen we een beter inzicht waar de knelpunten liggen. Er zijn nu cijfers vanaf 2017.

Het inzetten van POH (Praktijk Ondersteuning Huisarts) is ook bedoeld voor het ontlasten van de huisartsen. De POH is vooral bedoeld om een inschatting te maken van de problematiek en te kijken welk vervolgtraject er nodig is voor een bepaalde hulpvraag, en om te kijken of het lokaal kan worden opgelost of dat er moet worden doorgestuurd. Bij deze werkwijze moeten we ook soepel zijn met onze doelstellingen omdat we anders toestanden zouden kunnen krijgen zoals we zien rond de toeslagenaffaire bij de belastingdienst.

**Jenny** vraagt of bij de cijfers vanaf 2017 de cijfers van 2020 ook al zijn meegenomen.

**Ellen** zegt dat dit het geval is.

**Ellen** vertelt verder dat buiten de POH ook het JOT (Jeugd Ondersteunings Team) is ingezet om de jeugdbescherming te helpen door het overnemen van dwangtrajecten. Zo kunnen gezinnen en mensen die een strenge jeugdvoogd nodig hebben toch lokaal geholpen worden. Ondanks dit werk ligt Nissewaard op dit vlak nog steeds boven het landelijk gemiddelde.

**Jenny** vraagt hoe dit komt.

**Ellen** antwoordt dat dit komt door de opleiding en training van de JOT medewerkers in combinatie met de grote hoeveelheid werk die het JOT heeft. Er moet ook heel selectief gekeken worden wie er voor zulke trajecten in aanmerking komen. De hoop is wel dat door deze werkwijze de wachtlijsten zullen afnemen. Het geheel is een werk in uitvoering, en er zal voor deze werkwijze meer geld nodig zijn de komende tijd.

**Jacques** markt op dat het project een open einde lijkt te hebben financieel gesproken. Jacques vraagt zich af of dit niet gevaarlijk is.

**Ellen** zegt dat dit een kenmerk is van de jeugdhulp en dat je daar als gemeente weinig aan kunt doen. Wat we wel kunnen doen is door goed cijfermateriaal beter inzicht te kijken naar wat wel en niet werkt.

**Jacques** vraagt of de kinderen wat merken door alle activiteiten op de achtergrond.

**Ellen:** Als het goed is niet. De inspectie controleert de gemeenten ook hierop, en hebben onlangs een rapport hierover uitgebracht. Het is de bedoeling dat de problemen met de wachtlijsten worden opgelost.

**Jenny** vraagt of het JOT nu meer mensen nodig heeft om de wachtlijsten op te lossen.

**Anne Marie** zegt hierop dat de wethouder heeft verteld dat er momenteel geen wachtlijsten zijn bij het JOT.

**Ellen:** Het is de bedoeling dat bijvoorbeeld bij de crisis teams de specialisten beter te laten samenwerken, we hebben nu 3 ingangen, bij de GGZ, bij Amber en bij de jeugdbescherming. En we kijken ook of het in eerste instantie lokaal opgelost kan worden. Om deze samenwerking tot stand te brengen is veel werk en overleg nodig en daar zijn we nu mee bezig. Dit is vooral ook nu belangrijk omdat we zien dat de crisiszorg oploopt in deze corona tijd.

**Anne Marie** vraagt op welke termijn dit gerealiseerd kan worden?

**Ellen:** Dat weten we nog niet precies omdat we nog volop bezig zijn om de nieuwe werkwijzen uit te werken.

**Elly** vraagt met welke andere gemeenten wordt samengewerkt.

**Ellen:** Dit zijn alle gemeenten in de [jeughulp] regio Rijnmond.

**Ellen:** De regiovisie heeft 19 bouwstenen, we doen dingen lokaal, regionaal en landelijk. Het is een flinke klus om iedereen op 1 lijn te krijgen. Het voordeel van de regiovisie is dat we daar een koers en doelen kunnen uitzetten.

**Elly:** wanneer gaan dit werken, want we hebben de hulp vooral nu nodig in deze coronatijd.

**Ellen:** Dat klopt en daarom wordt er nu ook extra geld uitgegeven. In het begin was het kijken wie er goede ideeën had en daar pilots van maken en nu zijn we in de fase om focus aan te brengen en zijn we gekomen tot de 19 bouwstenen.

**Lennard:** Als de ASD specifieke informatie over bijvoorbeeld deze bouwstenen wil kan daar altijd om gevraagd worden.

**Ellen:** De komende tijd zal de regionale samenwerking, vooral op Voorne-Putten verder worden uitgebouwd zodat er meer aandacht aan het onderwijs kan worden gegeven. Er zijn al investeringen gedaan in het school maatschappelijk werk en het jongerenwerk. Dit is voor al nu van belang in relatie met de corona crisis. Er is ook een programma opgezet voor het beter laten werken van specialistische hulp.

**Anne Marie:** Hoe weten de kinderen waar ze naar toe moeten?

**Ellen:** Ze kunnen naar het JOT, en die werken samen met Quadraat en het school maatschappelijk werk.

**Jenny:** Hoe gaat dit precies in zijn werk, vooral nu we zitten met de corona crisis?

**Ellen:** Uit cijfers blijkt dat de aanmelding werkt, mensen kunnen digitaal of per telefoon aanmelden, en bij gezinnen die al bekend waren wordt telefonisch contact onderhouden, en ook de scholen blijven problemen signaleren onder andere via digitale weg, denk hierbij aan online lessen waarbij wordt gesignaleerd dat er bij sommige kinderen iets niet goed gaat. Er is een kerngroep opgezet vanuit het onderwijs om speciaal hieraan te werken. Zo nodig zijn er ook nieuwe trajecten gestart.

**Ellen:** We zijn momenteel lokaal bezig met het verbeteren van de toegang tot het JOT en POH en samenwerking met de jeugdbescherming. Dit gaat onder andere over casusregie en normaliseren, en te kijken wat er van mensen verwacht wordt. Ook de dyslexie zorg wordt anders ingericht zodat het onderwijs daar beter mee om kan gaan.

**Anne Marie:** Waar ligt de meeste nadruk; lokaal, regionaal of landelijk?

**Ellen:** Dat ligt aan het onderwerp. We kijken per onderwerp hoe we dit het beste kunnen aanpakken.

### **3. Vragen over presentatie**

**Elly:** Is het voor de kinderen van belang of iets lokaal of regionaal geregeld wordt?

**Ellen:** Het ligt echt aan de casus hoe iets geregeld moet worden, de kinderen zelf merken daar niet zoveel van. We kijken echt naar wat de beste oplossing voor het kind is, en niet vanuit het oogpunt dat het zo goedkoop mogelijk moet.

**Elly:** Wat zijn de keuzes die de gemeente gemaakt heeft de laatste tijd?

**Ellen:** De gemeenten staan achter de regiovisie, met de 19 bouwstenen, en deze bouwstenen concretiseren.

**Anne Marie:** Nu de vragen die van te voren waren gesteld, we beginnen met de aanleiding, kun je hier kort iets over zeggen.

**Ellen:** De aanleiding is dat gebleken is dat de oude werkwijze met "freewheelen" niet goed werkte, dat er veel geld werd uitgegeven maar vaak niet erg effectief.

**Anne Marie:** De paden van de behoeften en doelen. En hoe wordt dit geregeld met bijvoorbeeld aanbieders. Wat er wel en niet goed gegaan?

**Ellen:** We hebben vooraf gesproken met regionale aanbieders en de regiovisie voorgelegd. In de stuurgroep transformatie waar Wouter Struijk voorzitter van is zitten ook aanbieders. We hebben gesproken met de kindombudsman, gesproken met ervaringsdeskundige jongeren en hebben in november tegen de raad gezegd om te kijken of de richting waarin we willen met de regiovisie de goede richting is. De aanvullingen van de raad hebben we mee genomen in het advies wat nu voor ons ligt. We hebben ook een cijfermatige onderbouwing die zal worden toegevoegd. Dat zijn landelijke cijfers, cijfers uit het regionale dashboard en lokale cijfers. Al deze cijfers worden op dit moment samengevoegd.

**Anne Marie:** Kan de ASD die gegevens ook krijgen?

**Ellen:** Voor zover die openbaar zijn wel.

**Anne Marie:** Hoe gaan we de voortgang bewaken en evalueren?

**Ellen:** Dit wordt uitgewerkt in de regiovisie. De eerste stap is een nieuw wethoudersoverleg in april. Daarna wordt de uitkomst hiervan opgenomen in de regio agenda. Er komt een programmateam om onder andere de voortgang te bewaken. Het is nog een werk in uitvoering van een grote club waaronder 15 gemeenten.

Regionaal werken aan een plan voor de jeugdbescherming in opdracht van de inspectie en we werken aan een doorbraakplan voor de wachtlijsten. Voor 2023 hopen we een aantal mijlpalen te halen.

**Anne Marie:** Wat zijn de plannen in Nissewaard om dingen sneller te doen ook na 2023, hoe zit het financieel bijvoorbeeld? Hoe gaat het met geld vragen van VWS (Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport), en wordt er lokaal nog extra geld vrijgemaakt.

**Ellen:** We gaan dan eerst een brief sturen om te vragen of we aan tafel kunnen komen zitten. Wij zijn de eerste jeugdhulp regio met een regiovisie. Dit is een pluspunt. We zullen in ieder geval de verkiezingen moeten afwachten.

**Lennard:** Misschien is het ook goed om even naar de planning te kijken. Dit is van belang om een goed advies te kunnen geven. En besef daarbij dat er weinig ruimte zit in die planning om op tijd een advies uit te brengen omdat er zoveel projecten naast elkaar lopen.

*Vanwege andere afspraken verlaat Lennard deze vergadering.*

**Anne Marie:** Wanneer kan er met de casus regisseur worden begonnen.

**Ellen:** Met die dwangtrajecten is een voorbeeld van hoe we deze casus regie willen gaan inzetten, dat stukje met de jeugdbescherming komt eerst, wat er daarna achteraan komt in relatie met het JOT is op dit moment nog niet duidelijk. Het is daarom nog niet duidelijk wanneer alles klaar is. Het is in ieder geval de bedoeling om oor de zomer met de dwangtrajecten aan de gang te gaan.

**Anne Marie:** Hoe zit het met de regie als een gezin is verspreid over meerdere gemeenten?

**Ellen:** Deze vraag is voorgelegd aan het ministerie, en die zijn al enkele jaren bezig deze vraag te beantwoorden. Dit heeft te maken met het woonplaatsbeginsel. Dit gel zowel voor betalingen als voor de hulp.

**Anne Marie:** Hebben we zo meteen ook beschikkingsvrij organiseren van jeugdhulp?

**Ellen:** Als het aan mij ligt wel, maar dat wordt pas in 2023 duidelijk.

**Anne Marie:** De keuze vrijheid voor hulp voor kinderen vanaf 12 jaar hoe zit het daarmee?

**Ellen:** We beginnen regionaal. In het eerste kwartaal komt er een grote bijeenkomst. We hebben de stichting JSO gevraagd ons daarbij te helpen.

**Anne Marie:** Hoe zit het met de privacy.

**Ellen:** Er worden hiervoor lokaal en regionaal zogenaamde dashboards ontwikkeld waarmee gekeken kan worden hoe om te gaan met de AVG wetgeving. Dit is een tijdrovend proces.

**Anne Marie:** Hoe zit het met de uitzondering van Maassluis, Vlaardingen en Schiedam?

**Ellen:** Deze gemeenten gaan als 1 partij inkopen via een enkele organisatie die doet wat in Nissewaard het JOT doet. Ze gaan ook gebruik maken van een andere betalingsstructuur.

**Anne Marie:** Is dit niet nadelig voor de regio?

**Ellen:** Dit valt gelukkig mee, er blijft ook overleg, en kunnen ook de effectiviteit van de verschillende werkwijzen vergelijken.

**Anne Marie:** Het zou kunnen voorkomen dat hierdoor teveel geld wordt uitgegeven door de regio.

**Ellen:** Eigenlijk is dat de reden dat deze drie gemeenten dit pad hebben gekozen, omdat men vindt dat de kosten te hoog oplopen. Problemen zouden vooral kunnen ontstaan als we gaan concurreren op het gebied van inkopen bij aanbieders, maar dit proberen we door goed overleg te voorkomen.

**Anne Marie:** Wat gaat voor, het kind of de bezuiniging

**Ellen:** We willen altijd de juiste zorg op het juiste moment voor kinderen, en loopt dit klem kijken we hoe we dit effectiever kunnen doen, en dan kijken we ook naar het geld. Wat betreft jeugdzorg betalen we naar gebruik, verwijs je minder dan betaal je minder.

**Anne Marie:** Wat is de rol van corona op de plannen kunnen snel aanpassingen worden gedaan in de regiovisie.

**Ellen:** Er zijn corona middelen en gelden en daar doen we al veel extra dingen lokaal voor, en we hebben dit ook aan WVS voorgelegd want die moeten dit structureel oplossen.

**Anne Marie:** Hoe wordt de ASD verder meegenomen in het traject?

**Ellen:** Op 16 februari moeten de stukken bij B&W liggen, zodat ze op 18 maart in de commissie Sociaal Domein behandeld kunnen worden. We zullen in overleg blijven hoe we daarna verder gaan.

**Anne Marie** bedankt Ellen voor de presentatie en belooft Ellen dat de advisering op tijd klaar zal zijn

#### **4. Werkwijze advisering**

Er wordt afgesproken een algemeen advies te maken, vanwege tijdgebrek moet dit volgende week maandag of dinsdag bij Ellen zijn. In de toekomst zal het dan waarschijnlijk mogelijk zijn om een specifiek advies te maken zo nodig.

**Peter** vindt dat de tijd om een goed advies te maken eigenlijk te kort en zou graag eerst het verslag van deze vergadering willen hebben alvorens een advies te maken.

**Gerard** zegt dat hij zijn best zal doen het verslag zo snel mogelijk af te hebben en als dat niet lukt kan altijd de audio opname van de vergadering worden opgevraagd.

#### **5. Voorstel Jenny om jeugd organisaties uit te nodigen**

Dit zal in het Db worden bekeken en uitgewerkt.

#### **6. Mededelingen**

Als er vragen zijn naar aanleiding van het overleg tussen Anne Marie en Lennard dan kunne deze gemaïld worden naar de ledenlijst.

De Rotterdam pas: Jenny was weer weggestuurd bij de RET, en Anne Marie heeft hierover meteen contact opgenomen met wethouder Struijk, die is er meteen achteraan gegaan. Het probleem zit in het overbrengen naar alle medewerkers dat het tegoed kan worden overgezet.

Er zal bij nieuwe pas informatie komen hoe je je tegoed kan verzilveren.

Wat betreft de WIB is er overleg met de gemeente over het verkrijgen van de juiste stukken.

Het was een pittig overleg. De bedoeling is dat er vaste contactpersoon komt die de WIB van de stukken gaat voorzien.

Er is ook overleg geweest over de norm toegankelijkheid, maar dit moet gemeente breed.

Lennard heeft hiervoor het Sociaal Domein aangeschreven en er is overleg geweest met 2 ambtenaren van het Sociaal Domein om een voorstel te schrijven voor de perspectief nota, en wat daarin komt kan worden meegenomen met de begroting van 2022. Voor de hele gemeente moeten dan overal dezelfde toegankelijkheidseisen gaan gelden.

Nico heeft een mooi jaarverslag gemaakt en Anne Marie vraagt of iedereen het wil doorlezen en of iedereen ermee akkoord kan gaan zodat het op de volgende vergadering kan worden vastgesteld.

Vragen en opmerkingen per mail.

## 7. Sluiting vergadering

Aangezien er geen vragen waren voor de rondvraag sluit Anne Marie de vergadering en bedankt iedereen voor de aanwezigheid.

## Besluitenlijst uit vorige notulen

| <b>Besluit/kwestie:</b>  | <b>Actie:</b>                                      |
|--|--|
| Vraag Peter over SWO rapportage en huisbezoeken                          | <b>Db, <i>wethoudersoverleg</i></b>                |
| Vragen lockdown  | <b>Db, <i>wacht op antwoord</i></b>                |
| Vragen bijzondere bijstand   | <b>Lennard <i>zijn opgevraagd bij gemeente</i></b> |
| Wijzigingen in de WMO  | <b>Db, <i>wacht op antwoord</i></b>                |
| Automatisch betalen vaste lasten voor mensen met problemen door gemeente | <b>Gerard, Lennard</b>                             |
| Vragen Regiovisie Jeugdzorg en uitnodigen Ellen Wennink                  | <b>Db, Nico</b>                                    |
| Folder ASD vraag Elly  | <b>Db, <i>mei, juni</i></b>                        |

Uitnodigen Gina Zwanenburg voor presentatie  
schuldhulpverlening  
Vraag Peter jeugdzorg cijfers  
Werving nieuwe leden  
Vermelding ASD in gemeentegids en media

**Db**

**Db, Lennard**

**Db, ASD, *bespreken wat beste aanpak is***

**Db**

Afspraak Dhr. de Koning en wethouder Brielle  
Bijzondere bijstand  
Vergadercursus  
Iemand die mee wil werken aan website

**Gerard *na COVID***

**Db *archieff aanmaken, deskundige uitnodigen***

**Db *na de COVID crisis***

**ASD**